
 
 
 

Algemene 

beschouwingen begroting 2016-2019 
2de termijn PvdA fractie Eijsden-Margraten dd. 05-11-2015 
 
Geacht college van burgemeester en wethouders, 
Geachte leden van de raad 
 
Allereerst de complimenten voor het college en de ambtenaren voor 
het presenteren van een sluitende begroting. Ondanks dat we als 
gemeente meer extra taken met minder geld moeten doen. De 
decentralisaties op het sociale domein vergen veel van de 
gemeentelijke organisatie. De ambtelijke organisatie van het sociale 
domein onder leiding van onze wethouder Jo Bisscheroux heeft goed 
werk verricht.  
Er is echter geen tijd om tevreden achterover te leunen. Het college 
moet aan de slag met de transformatie van het zorg- en 
ondersteuningsaanbod in de gemeente. Noem het verfijning van de 
decentralisatieopgave. Te denken valt aan thema's van 
laaggeletterdheid, schuldhulpverlening, armoedebestrijding, 
kindermishandeling en gezondheidsbeleid. Voor de PvdA fractie geldt 
nog altijd "iedereen  telt mee". We kijken dan ook uit naar de 
toekomstvisie van het bibliotheekwerk waar oa. de laaggeletterdheid 
een speerpunt moet zijn.  
 
1.1 Dienstverlening 
In de vergadering van oktober hebben we onze goedkeuring gegeven 
aan een openbaar Wifi netwerk binnen onze gemeente. Wel willen we 
erop aandringen dit grensoverschrijdend op te pakken. Bijvoorbeeld 
richting Voeren waarbij er mogelijk een Europese bijdrage gevraagd 
kan worden. Is het college bereid dit te onderzoeken?  Er is veel 
bereikt op het gebied van de digitale service. Het beleid en streven 
is om het voor de inwoners makkelijk te maken om hun weg te vinden 
op dit terrein. De klantvraag en het klantgemak staan hierbij 
centraal. Toch bedient de gemeentelijke organisatie verschillende 
doelgroepen die niet allemaal even redzaam zijn, denk daarbij aan 
mensen die de taal niet machtig zijn, laaggeletterd zijn of 
anderszins. Daarom hecht de PvdA eraan, dat in persoonlijke 



gesprekken, zowel telefonisch als aan de balie, mensen er op kunnen 
rekenen dat zij snel, deskundig en vriendelijk te woord worden 
gestaan, met begrip dat niet iedereen digitaal vaardig is. Ook 
bereiken ons klachten van burgers over het werken op afspraak. Is 
het college op de hoogte van deze klachten? Wanneer wordt het 
werken op afspraak geëvalueerd? 
 
1.2  Led en Branding 
In de commissievergadering van oktober heeft onze fractie vragen 
gesteld over Led en branding. Hier dienen wij een motie over in. 
 
1.3 Veiligheid 
Tihange en vliegtuig overlast zijn 2 belangrijke dossiers die onze 
aandacht blijven vasthouden. Op dit moment is er een petitie voor 
sluiting Tihange 2 in verband met scheurtjes. Deze petitie is al 
ondertekend door 62000 mensen. Er zal getracht worden deze aan te 
bieden aan de Belgische politiek. Over de vliegtuig overlast zijn 2 
informatie avonden geweest. Het ministerie heeft al toegegeven een 
fout te hebben gemaakt. In februari 2016 zullen de metingen weer 
opnieuw besproken worden. We gaan ervan uit dat U ons van beide 
dossiers op de hoogte houdt. 
 
2.1 Jeugdhulp  
De verantwoordelijkheid ligt bij de gemeente en dus ook bij de Raad 
om hier op toe te zien. De uitvoering van de jeugdhulp verdient de 
aandacht ook als dit financieel moeilijk wordt Er zijn een aantal 
zorgpunten, zoals de financiële consequenties bij de uitvoering van de 
taken, externe verwijzingen (bijv. door huisartsen) en de 
onzekerheid rondom de toekomstige budgetten. Verdere 
bezuinigingen geven nog meer druk, het kan en mag niet zo zijn dat 
jeugdigen met een ernstige problematiek hierdoor tussen wal en 
schip dreigen te gaan vallen. Ook maken we ons zorgen om de 
uitlatingen van de kinderombudsman waarbij ambtenaren op de stoel 
van professionele zorgverleners gaan zitten. Zijn deze uitlatingen 
bekend bij het college en wat betekent dit voor onze gemeente ? 
 
2.2 Onderwijs  
Het onderwijs staat door de afnemende leerlingaantallen al enige 
jaren onder druk. In het basisonderwijs heeft dat al geleid tot een 
nieuwe realiteit. Scholen zijn nu samengevoegd om groot genoeg te 
kunnen blijven om kwalitatief goed onderwijs te kunnen blijven geven. 
We maken ons zorgen over de uitstroom van kinderen naar België. Dit 



heeft gevolgen voor onze onderwijsvoorzieningen en de kinderopvang. 
We hebben het college al eerder verzocht te onderzoeken waarom 
ouders voor een school in België kiezen. Kan de gemeente dit samen 
oppakken met de schoolbesturen?Verder zouden we graag zien dat 
verenigingen en basisonderwijs meer voor elkaar kunnen betekenen. 
We dienen hier een motie over in. 
 
2.3 Arbeidsparticipatie 
Onze fractie wil haar zorgen uiten over de achterblijvende 
arbeidsparticipatie. Bij de beantwoording van onze vraag aangaande 
de gevolgen van de invoering van de Participatiewet 1-1-2015 trekken 
we de conclusie dat vele burgers zijn geplaatst als vrijwilliger en 
andere mogelijkheden om zinvol bezig te zijn. Maar toestroom naar 
het regulier bedrijfsleven met loonkostensubsidie heeft niet tot 
nauwelijks plaatsgevonden. Moeten we hieruit de conclusie trekken 
dat deze meest belangrijke doelstelling van de Participatiewet 
vooralsnog gewoon mislukt is ? 
 
5.1 Groene Led 
In de commissievergadering van 2012 vroeg Dhr. Fekkers al aandacht 
voor groene Led. We zijn blij dat het college de moeite heeft 
genomen om in deze materie te duiken. Er is inderdaad geen 
wetenschappelijk bewijs van voordelen op flora en fauna bij het 
toepassen van groene Led. Wel zijn er diverse studies die aantonen 
dat vogels en vleermuizen minder last hebben van groen licht. Er zijn 
diverse gemeenten en provincies die om redenen van verkeers- en 
sociale veiligheid juist wel kiezen voor groene Led.  
Graag willen we weten of er nu wel of geen proeflampen komen?  
Zo ja, wanneer? Kan het college ons al meer vertellen over de 
ervaringen in Gulpen-Wittem en Vaals? Het zou een groene gemeente 
als Eijsden-Margraten sieren om niet af te wachten maar om voorop 
te lopen. Als het in het buitengebied geen probleem is, waarom 
beginnen we daar dan niet aan? 
 
5.4 Mantelzorgers 
Een maatschappij zonder mantelzorg is ondenkbaar. Een groot deel 
van de mantelzorgers levert intensieve zorg aan een naaste. De druk 
op de mantelzorger kan zo groot zijn dat ze zelf 
gezondheidsklachten krijgen of zich zo emotioneel aangedaan voelen 
dat de kwaliteit van de zorg in gevaar komt. De PvdA vraagt extra 
aandacht voor deze mantelzorgers middels een vroeg signalering 
voor dit probleem, zodat er tijdig een gepaste oplossing kan worden 



gevonden. In sommige gevallen dienen mensen tegen zich zelf te 
worden beschermd.  
Mantelzorg is niet enkel een verantwoordelijkheid van de 
mantelzorger zelf maar ook van de maatschappij. Omdat we 
mantelzorgers hoog in het vaandel hebben staan dienen we een motie 
in over het mantelzorgcompliment. 
 
Armoedebeleid  
Het armoedebeleid is aangepast aan de bepalingen van de 
Participatiewet. De aandacht voor alle minima staat bij de PvdA hoog 
in het vaandel; ook voor degenen die geen uitkering krijgen want zij 
zijn vaak niet in beeld. De PvdA accepteert niet dat er groepen in 
onze samenleving zijn die door het sociaal minimum zakken, geen 
gelijke kansen hebben zich te ontwikkelen en daardoor in feite niet 
deel kunnen nemen aan de samenleving. Armoede kan verstrekkende 
gevolgen hebben, zeker als er kinderen bij betrokken zijn. Mensen 
schamen zich er voor, hebben geen perspectief, geen dromen.  
In het kader van de armoedebestrijding dienen wij een motie in.  
Ook wanneer moeilijke vraagstukken zich aandienen wil de PvdA 
gebruik maken van de betrokkenheid, kennis en inzet van onze 
inwoners. Bijvoorbeeld bij de huisvesting van statushouders. Onze 
gemeente heeft een wettelijke taakstelling voor het huisvesten van 
mensen die een verblijfsvergunning hebben gekregen. Graag willen we 
dan ook weten hoever het college met deze taakstelling is?  
Wat de PvdA betreft zetten we in op het verbreden van draagvlak 
bij en actieve steun onder bewoners en organisaties. Zo zorgen we 
voor begeleiding en integratiebevordering voor onze nieuwe bewoners 
 
 
 
6.2 Duurzaamheid 
Is het mogelijk om een duurzaamheidfonds op te richten voor 
investeringen in groene initiatieven die zichzelf terugbetalen? 
Terugverdiende gelden stromen terug in het fonds, zodat steeds 
nieuwe initiatieven ontwikkeld kunnen worden. 
 
6.3 afvalverwijdering 
 
Hierbij kondigen we alvast een amendement aan dat we willen 
indienen bij agendapunt 5 maar omdat het een begrotingswijziging 
betreft dient het nu besproken te worden. 
 



 
6.4 BSGW 
In de commissievergadering AZMM van 5 oktober, waarin de 
gemeentebegroting aan de orde was, werd door PvdA gevraagd naar 
de oorzaak van het groot negatief resultaat 2014 (€ 570.000) en het 
lage eigen vermogen (€ 48.000) van de gemeenschappelijke regeling  
Belastingsamenwerking Gemeenten en Waterschappen (BsGW). Een 
verontrustende ontwikkeling. Het college heeft hierop nog geen 
antwoord gegeven . 
Ook zijn er signalen ontvangen dat er bij BsGW achterstand is 
ontstaan. Zoals; de afvalstoffenheffing en het reinigingsrecht 2015 
wordt pas in 2016 geheven. Daar  is niet met belastingplichtigen 
en/of gemeenteraad over gecommuniceerd. Waarom is dit niet 
gecommuniceerd? 
Opmerkelijk is ook dat inwoners een brief (voortaxatie) hebben 
gekregen waarin een WOZ-waarde verhoging wordt aangekondigd van 
10 tot 30 procent. 
Hoe is deze verhoging te verklaren, en welke invloed heeft deze 
verhoging op de belastingtarieven van de OZB? 
 
Tot zover de bijdrage van de PvdA fractie Eijsden-Margraten in de 
tweede termijn. Bedankt voor uw aandacht. 
 
 
 
 
 
 


